
PROTOKÓŁ Nr 4/2007 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki oraz Komisji 
Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  

z dnia 8 czerwca 2007 r. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 

a/ czterech członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki- nieobecny M. Mnich 
b/ pięciu członków Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego- wszyscy 

obecni 
c/ Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy 
d/ Krystian Czapiewski - inspektor 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Ocena stanu zabytków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska i funkcjonowania miejsc 

pamięci narodowej. 
4. Sprawy bieżące.  

 
Ad 1 - 2  
 
Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty radna Jadwiga Karaś. Stwierdziła 
prawomocność obrad. Następnie radni zatwierdzili porządek obrad.  
 
Ad 3 
 
Pan Krystian Czapiewski - pracownik Urzędu Gminy - zapoznał radnych z projektem 
„Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2007 – 2010”, który 
zawiera m. in. : 
- uwarunkowania prawne i cele programu w świetle Ustawy z dnia 23 lipca 2003 roku o 

Ochronie Zabytków i Opiece nad Zabytkami; 
- opis form i sposobów ochrony zabytków; 
- katalog zabytków w Gminie z uwzględnieniem stanów własnościowych; 
- wykaz dokumentacji dotyczącej zabytków i dóbr kultury w Gminie: 

1. Wytyczne konserwatorskie do miejscowego ogólnego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska wydane 15. kwietnia 1995 roku przez 
Państwową Służbę Ochrony zabytków, Konserwatora Wojewódzkiego w Słupsku; 

2. Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Dębnica Kaszubska; 

3. Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. 
 

Następnie pan Czapiewski przedstawił projekt zadań Gminy w zakresie ochrony zabytków na 
obecną kadencję. Są to przede wszystkim: 
- aktualizacja i weryfikacja posiadanych wykazów przez dokonanie przeglądu w terenie z 

udziałem Rad Sołeckich; 
- dokumentacja fotograficzna istniejących obiektów; 
- ustalenie właściciela lub użytkownika każdego z obiektów i jego szczegółowej lokalizacji 

na działkach gruntu (niezbędna współpraca ze Starostwem Powiatowym); 
- określenie stanów technicznych obiektów; 
- skierowanie wniosków o wpisanie wybranych obiektów do rejestru zabytków; 
- udostępnienie zabytków zwiedzającym. 

 

 



Radna Jadwiga Karaś zapytała, na czyje polecenie opracowano powyższy dokument. 
Pan Czapiewski odparł, że było to polecenie Wójta, gdyż posiadanie takiego programu 
jest obowiązkiem Gminy. 
Radni pytali o współpracę z Państwową Służbą Ochrony Zabytków i Wojewódzkim 
Konserwatorem Zabytków. Pracownik Urzędu nie zgłosił żadnych zastrzeżeń do pracy 
tych instytucji. 
Radna Karaś zapytała o finansowanie programu. W odpowiedzi pan Czapiewski 
stwierdził, że finansowanie będzie realizowane z wykorzystaniem wielu możliwych źródeł: 
środków budżetowych, funduszy strukturalnych, inicjatyw wspólnotowych oraz ze 
środków prywatnych. 
Radny Krzysztof Olech zapytał czy wpisanie obiektu do rejestru zabytków nie spowoduje 
kłopotów jego właściciela. Wpisu do rejestru dokonuje się na mocy decyzji 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków wydanej z urzędu, bądź na wniosek właściciela 
zabytku nieruchomego lub użytkownika wieczystego gruntu, na którym obiekt się 
znajduje. 
Obecnie Gmina podjęła działania w celu pozyskania środków z Kontraktu 
Wojewódzkiego na opracowanie dokumentacji konserwatorskiej kościoła parafialnego w 
Budowie. 
 
Ad 4 
 
Przewodnicząca Karaś zapoznała radnych z pismem od osób prowadzących na terenie 
Gminy działalność gospodarczą. Porusza ono problem handlu obwoźnego. Autorzy piszą 
o nieuczciwej konkurencji i stwarzaniu niebezpieczeństwa dla mieszkańców, gdyż 
chodniki w Dębnicy są dość wąskie. Proszą Radę o podjęcie uchwały o zakazie handlu 
obwoźnego. Wójt poinformował radnych, że zlecił przygotowanie opinii prawnej w tej 
sprawie. 
Komisje wnioskują by zaprzestać pobierania opłat w Urzędzie od obwoźnych handlarzy i 
kierować ich na prywatną posesję pana Sadowskiego który ją udostępnia sprzedającym.  
Radny Kuziak zapytał w jaki sposób będą przewożone dzieci między szkołami w 
Motarzynie i Budowie w związku z zamierzoną reorganizacją. Wójt odparł, że prowadzi 
rozmowy z PKS w Bytowie.  
Radny Kuziak spytał o wóz strażacki przekazany przez Straż Pożarną ze Słupska dla 
OSP w Motarzynie. Strażacy posiadają środki aby dostosować go do własnych potrzeb. 
Wójt odparł, że jest to decyzja Zarządu Gminnego Straży Pożarnych.  
Radna Karaś przedstawiła następnie pismo pani Wioletty Masłyk – instruktorki świetlicy w 
Borzęcinie, która prosi o wyasygnowanie środków na zakup strojów dla zespołu 
tanecznego. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek i postanowiła zwrócić się w tej 
sprawie do Wójta. 
 
Na tym porządek wyczerpano.  
 
Protokołowała                                                     Przewodnicz ąca 
Agnieszka Łomża                                          Komisji Kultury, O światy,  
                                                                          Sportu i Turystyki  
 
                                                                            / -/Jadwiga Karaś  
 
 
                                                                                      Przewodniczący  
                                                                         Komisji Rolnictwa, Budownictwa i  
                                                                            Rozwoju Gospodarczego  
                                                                             
 

                                                                                      / -/Leszek Młyński 

 


